

DOI: 10.18572/1812-3783-2020-12-35-38

НЕКОТОРЫЕ ПРОБЛЕМЫ ОПРЕДЕЛЕНИЯ ПОНЯТИЯ «РЕЛИГИОЗНЫЕ ЧУВСТВА ВЕРУЮЩИХ» В УГОЛОВНОМ ЗАКОНОДАТЕЛЬСТВЕ

Ковалев Степан Владимирович,
старший помощник прокурора города Сортавала,
аспирант кафедры уголовного права, уголовно-исполнительного права и криминологии
Санкт-Петербургского университета Генеральной прокуратуры Российской Федерации
Stevewai2000@gmail.com

В статье рассматриваются проблемы определения понятия «религиозные чувства верующих», входящего в объективную сторону состава преступления, предусмотренного ч. 1 ст. 148 УК РФ. Анализируется основная религиозоведческая терминология, а также выводятся основные понятия, требующие законодательного закрепления, которые помогут в толковании и правоприменении ст. 148 УК РФ.

Ключевые слова: религия, вера, религиозные чувства верующих, верующий, унижение, оскорбление.

SOME ISSUES OF THE DEFINITION OF THE CONCEPT OF RELIGIOUS FEELINGS IN CRIMINAL LAWS

Kovalev Stepan V.
Senior Assistant Prosecutor of Sortavala
Postgraduate Student of the Department of Criminal Law, Penal Law and Criminology
of the Saint Petersburg Branch of the University of Prosecutor's Office of the Russian Federation

The article considers the problems of definition of the religious feelings of believers, which take part in the offence covered in article 148 paragraph 1 of the Criminal Code of the Russian Federation. This article analyses a main theological terminology as well as introduces main definitions, which should be secure in legislation. These definitions help to interpret and to understand the legal enforcement of article 148 of the Criminal Code of the Russian Federation.

Keywords: religion, belief, religious feelings of believers, believer, humiliation, violation.